
 

Konstituerende bestyrelsesmøde d. 4. september 2023 

Kl. 19.00-21.00 – Dagtilbudskontoret  
  
Sted:  Dagtilbudskontoret, Møllevangskolen, 1. sal (gå ind ad hovedindgangen og følg skiltene). 
Forplejning: Kaffe, the og kage.  
Deltagere:  Mette (suppleant, Derudá), Louise (forælder, Vestervang), Andreas (forælder, Vesterbo), Mette 

(suppleant, Haven), Dobromita (forælder, Gårdhaven), Rikke (forælder, Ovenpå), Jesper (pædagog, 
Ovenpå), Chris (pædagog, Vesterbo), Hanne (pædagog, Haven) og Eva (dagtilbudsleder) 

Deltager ikke:  Forælder (Kernehuset), forælder (Frydenlund), Mathilde (forælder, Væksthuset 8210).  
Referent:  Sarah 
 

 
DAGSORDEN  
 
Velkomst og rammesætning v. Eva 
- Velkommen til nye medlemmer: Dobromira, Rikke, Andreas, Jesper og Chris.  
- Velkommen tilbage til tidligere medlemmer: Hanne, Louise, Mette (suppleant, Derudá) og Rikke 

(suppleant, Haven). 
- Kernehuset, Haven og Frydenlund har ikke endnu afgjort, hvem der skal være forældrerepræsentant.  
 
Præsentation af bestyrelsesmedlemmerne v. alle  
 
Dobromira fra Vuggestuen Gårdhaven.  
Rikke fra Børnehuset Ovenpå.  
Andreas fra Børnehuset Vesterbo. 
Louise fra Vuggestuen Vestervang. 
Sarah fra Børnehuset Derudá – da Sarah var forhindret i at deltage, deltog Derudás suppleant, Mette. 
Mathilde fra Væksthuset 8210 – Mathilde var forhindret i at deltage.  
Jesper, pædagog i Børnehuset Ovenpå. 
Hanne, pædagog i Børnehuset Haven.  
Chris, pædagog i Børnehuset Vesterbo.  
Eva, dagtilbudsleder og sekretær i bestyrelsen. 
 
Orientering om bestyrelsesarbejde v. Eva  
Eva orienterer om bestyrelsesarbejdet og fortæller bl.a. om dagtilbudslederens arbejde i forhold til 
bestyrelsen. Medlemmerne klædes på til at deltage i bestyrelsesarbejde, og der laves en slags 
forventningsafstemning. Her er plads til spørgsmål vedr. det at sidde i bestyrelsen.  
 

- Som medlem af bestyrelsen repræsenterer man ikke kun sin egen afdeling, men hele dagtilbuddet.  
- Den vigtigste opgave for bestyrelsen er at fastsætte principper for dagtilbuddet. Når bestyrelsen via 

principper sætter en retning for dagtilbuddet, så skal det være en ramme, som giver forskellige 
handlemuligheder.  

- Bestyrelsen skal også beskæftige sig med budget og regnskab. I år har hver afdeling eksempelvis 
fået 350.000 til pædagogiske læringsmiljøer og legetøj, så måske kommer dagtilbuddet ud med et 
lille underskud – dette er fordi den tidligere bestyrelse har bestemt, at vores overskud skal gå til 
børnene.   

- Vi drøfter ikke personsager, men vi drøfter den samlede ramme for dagtilbuddet.  



 
- Vi læner os hele tiden op ad byrådets beslutninger.  
- Alt hvad vi gør, skal have en virkning ude hos børnene i sidste ende.  
- Bestyrelsen skal føre tilsyn med dagtilbuddet. Det gør medlemmerne ved at undre sig og stille 

spørgsmål til dagtilbuddets arbejde.  
- Bestyrelsen består af både medarbejdere og forældre, men der skal altid være en overvægt af 

forældre.  
Hvad kigger vi ind i?  

- Uvildige tilsyn i 2024. Efter tilsynet bliver der udarbejdet en rapport på baggrund af det 
observerede. Herefter kommer rapporten på et tilsynsmøde, hvor der skal være en 
forældrerepræsentant til stede. Modellen for tilsynene hedder ’ECERS og ITERS’.  

- Inden tilsynet skal ledelsen uddannes i at lave rapporten og et tilsyn. Ved tilsynene ser man på 
mange forskellige ting bl.a. hygiejne, sikkerhed, legetøj, de voksnes dialog med børnene osv. 

- Rådmanden indkalder til dialogmøde d. 21. november omhandlende børn og unges mistrivsel. Det 
er relevant for os, idet vi ved, at en tidlig indsats virker og derfor kunne det være spændende at 
beskæftige sig med i bestyrelsen. Bestyrelsesmøde aflyses derfor d. 30. november til fordel for 
dialogmødet d. 21. november. Når rådmandet har lavet en dagsorden, sendes den ud til 
bestyrelsen. Mødet er om aftenen.  

- Den nye organisering i Børn og unge som træder i kraft d. 1. november på baggrund af 
sparekataloget fra 2022 - betyder, at vi skal arbejde på nye måder; det kalder man 
klyngesamarbejde. Hos os er det med Møllevangskolen, Midtbyens Skole, Samsøgades Skole og 
Børnenes Ø, der bliver vores tætte samarbejdspartnere.  

 
Valg af formand  

- Louise fra Vestervang er valgt til bestyrelsesformand. Stort tillykke til hende. 
 
Valg af næstformand  

- Andreas fra Vesterbo er valgt til næstformand. Stort tillykke til ham.  
 
Dagtilbudsbestyrelsen tager stilling til følgende i forhold til suppleanter:  

- om suppleanter kun indtræder i bestyrelsen, når et ordinært medlem udtræder, eller også ved 
ordinære medlemmers forfald ved enkelte møder. 

- om suppleanter kun har stemmeret, hvis de er indtrådt som ordinært medlem, eller om de også har 
stemmeret ved deltagelse i enkelte møder. 

- om suppleanter har taleret, hvis de deltager i bestyrelsesmøderne.  
Beslutninger: 
- Suppleanterne kan altid deltage og de har stemme- og taleret som stedfortrædere. Når det 

ordinære medlem er til stede, har suppleanten ikke stemmeret.  
- Den der sidder i bestyrelsen, sørger for at tage fat i suppleanten, hvis de er forhindret i at deltage i 

bestyrelsesmøde og så giver man besked til Eva og Sarah om, at det er suppleanten, som kommer.  
- Vi prøver at afholde næste møde (d. 3. oktober) fra kl. 18-20. Vi holder fast i fem møder årligt.  

 
Evt. 

- Nogen oplever, at vi bliver nødt til at have bestyrelsesvalg efter sommerferien, idet nogen jo 
stopper i sommerferien. Erfaringen er, at folk skal tilbage fra ferie og nye forældre skal lande 
førend man vælger repræsentant.  

- Et sted har en børnegruppe på 24 børn, som skal starte i skole næste sommer. De vil gerne have 
børnehavebørn anvist, men får det ikke af pladsanvisningen. De kommer til at mangle en hel masse 



 
børnehavebørn. Der er fra alle kanter blevet prikket til pladsanvisningen. I en sådan situation er det 
godt at være et dagtilbud, fordi vi er solidariske med hinanden. Vi har mulighed for at overflytte 
medarbejdere osv. Hvis det skulle ende så galt. Det tænker Eva dog ikke.  

 
Dagsorden til næste møde 

- Evaluering af tidspunktet.  
- Forberedelse af rådmandsmøde. 
- Tilsyn. 
- Færre biler, mere cykling. 
- Affaldssortering. 
- Flere fællesindsatser i dagtilbuddet. 

 
Kommende møder:  

- D. 3. oktober 
- D. 21. november (dialogmøde v. rådmanden) 
- D. 30. november (aflyses til fordel for dialogmøde) 
- D. 26. februar 
- D. 4. juni  


